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Abstract (en)
Cosmetics such as hair stiffening agents or even disinfectants are to be applied in such a way that the use of propellent gas is avoided and at
the same time contamination of the breathing air by the sprayed cosmetics and aerosols is to be kept as low as possible. For this purpose, the
invention provides for the piezoelectric oscillation system (14, 40, 50) in an ultrasonic liquid atomiser to be installed in a projecting tubular equipment
attachment (12) directly in front of the opening (28) of the same and propellant gas or a blower airstream to be dispensed with. As a result of the
pulses transmitted from the oscillation system to the aerosol particles the latter are capable of covering relatively short distances independently in a
directive fashion and thus of reaching a nearby application surface. As a result of electrostatic charging of the aerosol particles, contamination of the
breathing air is avoided. The invention is particularly suitable for the application of cosmetics in hairdressers' and in the application of disinfectants to
specific surfaces. <IMAGE>

Abstract (de)
Es sollen Kosmetika, wie Haarfestiger oder auch Desinfektionsmittel in einer Weise appliziert werden, die die Verwendung von Treibgas vermeidet
und zugleich auch die Belastung der Atmungsluft durch die versprühten Kosmetika und Aerosole so gering wie möglich hält. Hierzu sieht die
Erfindung vor, daß das piezoelektrische Schwingsystem (14, 40, 50) bei einem Ultraschall-Flüssigkeitszerstäuber in einem vorspringenden
rohrförmigen Gerätevorsatz (12) unmittelbar vor der Öffnung (28) desselben eingebaut ist und auf Treibgas oder ein Gebläseluftstrom verzichtet
wird. Durch die vom Schwingsystem auf die Aerosolpartikel übertragenen Impulse werden diese in die Lage versetzt, geringere Wegstrecken von
sich aus gerichtet zurückzulegen und so eine nahe Applikationsfläche zu erreichen. Durch eine elektrostatische Aufladung der Aerosolpartikel wird
eine Verunreinigung der Atemluft vermieden. Die Erfindung ist insbesondere bei der Applikation von Kosmetika in Friseurgeschäften wie auch bei
der Applikation von Desinfektionsmitteln auf bestimmte Oberflächen geeignet.
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